
HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         1(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 
 
 
Plats och tid Kommunhusets tingssal tisdagen den 30 oktober 2007 kl 09.00-

17.30 
  
Beslutande  Ewa Engdahl (c), ordförande  
 Marita Björkvall (kd) 
 Patrik Köhler (m), kl 09.00-17.00, §§ 340-371 
 Brigitte Kühne (fp) 
 Kjell Front (c) 
 Lars-Magnus Ek (c) kl 09.00-16.35, §§ 340-369 
 Nedzad Talovic (s) 
 Folke Karlsson (s) 
 Andreas Furuskog (s) 
 Diana Bergeskans (s)  
 Johanna KlanghGustafsson (s) kl 09.00-17.05, §§ 340-371 
  
Övriga deltagande  Joakim Malmdal, kommunchef  
 Stellan Lindeberg, socialchef kl 10.15-11.00, 13.00-13.45 
 §§ 340, 344-346  
 Greger Karlsson, räddn.tjänsten, kl 09.00-9.45, § 340 
 Anders Johansson, skolchef kl 10.10-10.15, 16.00-16.15, 
 §§ 340, 368-369 
 Peter Siilak, teknisk chef, kl 09.45-10.10, §§ 340, 349-352  
 Kerstin Petersson, kommunsekreterare 
 Pierre Donatella, Kommunforskning Västsverige, kl 11.00-

11.35, § 343 
 Sara Brorström ,    ”, kl 11.00-11.35, § 343 
 
Utses att justera Brigitte Kühne och Folke Karlsson 
 
Justeringens  plats och tid  Kommunhuset måndagen den 5  november kl 10.00. 

 
Underskrifter Sekreterare ................................................................................. Paragrafer 340-379   
  Kerstin Petersson 
 
 Ordförande .................................................................................  
  Ewa Engdahl 
 
 Justerande …………………………………………………….. 
  Brigitte Kühne                                                      Folke Karlsson 

 
ANSLAG/BEVIS 

 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 
 

Nämnd / styrelse Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2007-08-28 
 
Datum för  Datum för 
anslags uppsättande 2007-11-05 anslags nedtagande  2007-11-27 
 
Förvaringsplats 
för protokollet Kommunhuset, Högsby  
Underskrift .................................................................................  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 340 
 
Godkännande av dagordning 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl efterhör om dagordningen för dagens 
sammanträde godkännes. Dagordningen föreslås kompletteras med följande 
ärenden: 
 
1. Handeln i Fagerhult. 
2. Extra kommunstyrelse 6 november 2007 kl 09.00.  
3. Transformatorkiosk. 
4. Anläggningsarrende 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Dagordningen med kompletterande ärenden godkännes. 
_____ 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 341   DNR:KU/2007.33 
 
Redovisning av förvaltningarnas verksamhet 
 
Greger Karlsson redovisar räddningstjänstens verksamhet. Budget i balans enligt 
senaste rapporten. Anställt 3 brandmän i Högsby. Genomfört en räddningsinsats. 
Inköp av en brandbil 550 tkr. WIS-övning genomförd med 4 pers från Högsby. 
Greger redogör för den strejk som kan komma att beröra brandförsvaret. 
 
Tekniska chefen Peter Siilak redovisar förväntat underskott vid årsskifte på 685 
tkr. Storgatans ombyggnad ska vara klart till årsskiftet. Arbetena på Icatorget 
pågår enligt tidsschemat.  
 
Skolchef Anders Johansson redovisar en ökning av antalet barn vid förskolan 
Ugglan i Fågelfors. Förskolan Linden flyttar in i Långemåla skolas lokaler senast 
april 2008. Personalen föredrar den äldre byggnaden för förskoleverksamheten. En 
del av skolan är uthyrd till en extern hyresgäst. Myndigheten för skolutveckling 
har tagit fram en utvecklingsplan tillsammans med utbildningsförvaltningen. Ett 
överskott på 1,9 mkr förväntas vid årsskiftet.  
 
Socialchef Stellan Lindeberg redovisar att en ansökan lämnats in för 2006 och 
2007 på 2 mkr till Migrationsverket för extraordinära kostnader. Projektet 
angående uppsökande verksamhet för att kartlägga äldres behov av eventuell hjälp 
har kommit igång. Det finns 250 personer som är över 80 år i kommunen.  
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar arbetet med organisationsfrågor, 
personalfrågor, samverkan över kommungränserna. Löneöversynen är påbörjad. 
Kommunen ligger i framkant när det gäller den digitala fakturahanteringen. 
Kultur- och fritidsverksamheten arbetar med projektidéer som exempelvis gäller 
att utöka servicen vid badplatserna. Statistiken visar att turistbyråbesökarna ökat 
under sommaren och att säsongen har förlängts. Försäljningen av fiskekort har 
ökat med 25%. Utställningen ”Från realitet till sagoland” har haft ca 1000 
besökare. Arbetet med upprustning av nya bibliotekslokalerna mm pågår. 
Inflyttningen sker i slutet av november. De gamla lokalerna är uppsagda. Projekten 
”Tillsammans för landsbygden” och ”Vi vill bli flera” avslutas under hösten.  
 
Diana Bergeskans efterhör om ökningen av fiskekortsförsäljningen är en följd av 
projektet Attraktiva Högsby. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporterna godkännes. Kommunchefen får i uppdrag att undersöka om ökningen 
av fiskekortsförsäljningen är en följd av projektet Attraktiva Högsby. 
. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         4(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 342   DNR:KU/2006.287 
 

KU § 170 07-06-04 
Avtal om anläggningsarrende 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisade aktuell status på anläggningsarrendet 
vid Hanåsa 15:1.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunchefen samt ekonomichefen får i uppdrag att fortsätta diskussionerna 
gällande nuvarande anläggningsarrende avseende Hanåsa 15:1 
_____ 
 

KS § 323 07-09-25 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att fortsätta diskussionerna gällande nuvarande 
anläggningsarrende avseende Hanåsa 15:1 samt stämma av juridiska fakta med 
Sveriges Kommuner och Landsting. 
_____ 
 
Högsby Hanåsa Fritid AB har i skrivelse meddelat att man vill avveckla  
verksamheten och lämna arrendeavtalet. Bolaget erbjuder kommunen att förvärva 
ett asfalterat område på ca 3 000 kvm samt grusmaterial (ca 1 500 kbm) för 
200.000 kronor. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avstå från att förvärva det asfalterade området och 
grusmaterialet på fastigheten Hanåsa 15:1. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att omgående säga upp avtalet med Hanåsa Fritid 
AB. Avtalstidens slut är 2010-06-10. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         5(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 343  DNR:KNSLI/20044099 
 
Politiska organisationen 
 
Kommunforskning, Västsverige har fått i uppdrag att genomföra en översyn 
avseende den politiska organisationen. Vid dagens sammanträde redovisar Pierre 
Donatella och Sara Brorström en delrapport. Personliga intervjuer har genomförts 
med politiker och förvaltningschefer samt en enkätundersökning. En 
dokumentstudie pågår av kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges protokoll. 
 
En slutrapport kommer att presenteras i december. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen godkännes. En slutrapport redovisas för kommunstyrelsen i 
december. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
 
KS § 344  DNR: KU/2006.166 
 
Information om kommunens övertagande av hemsjukvården 
 

KU § 230 07-09-05 
På uppdrag av den politiska styrgruppen för kommunalisering av hemsjukvården 
med mera i Kalmar län har Regionförbundet översänt beslutsunderlag angående 
kommunalisering av hemsjukvården med mera i Kalmar län för skyndsamt beslut 
(senast i augusti 2007) i länets kommuner och landsting. 
 
Vid dagens sammanträde har kommunledningsutskottet och socialutskottet 
gemensamma överläggningar angående förestående kommunala övertagande av 
landstingets hemsjukvård och rehabilitering. 
 
Socialchef Stellan Lindeberg informerar om förslag till övertagande av 
hemsjukvården från Landstinget. Övertagandet är planerat till årsskiftet och 
finansiering ska ske via skatteväxling och en mellankommunal utjämning. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Under förutsättning att överenskommelse träffas om den ekonomiska regleringen 
beslutar Högsby kommun: 
 
att godkänna styrgruppens samtliga förslag,  
 
att det avtal som upprättas om kommunalisering av hemsjukvården m m årligen 
skall följas upp och 
 
att en utvärdering av avtalet görs under år 2010 samt 
 
 
att medverka till att en regional politisk grupp med representation från 
både landstinget och kommunerna tillsätts för fortsatt samverkan mellan 
huvudmännen inom vård- och omsorgssektorn i Kalmar län.  
_____ 

 
SU § 62, 07-09-05 

Socialutskottet föreslår att kommunstyrelsen ställer sig bakom den politiska 
styrgruppens slutdokument. 
_____ 
 

KS § 312, 07-09-25 
Socialchef, Stellan Lindeberg, redovisade nuläget. Avsiktsförklaring mellan 
Kalmar läns landsting och kommunerna är inte riktigt färdig. Beslutsunderlag 
kommer att skickas ut inom kort och beslut skall fattas av kommunfullmäktige 
senast i november. Socialchefen framhåller vikten av att ett utjämningssystem 
införs mellan kommunerna i länet.  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 344  DNR: KU/2006.166 
 
Socialchef Stellan Lindeberg informerar om förslag till kommunal organisation för 
hemsjukvård och rehabilitering.. 
 
Kommunstyrelsens beslut  
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom de principer den politiska 
styrgruppen tagit fram i missiv 2007-06-01. 
 
Kommunstyrelsen förordar förslaget om kommunalt utjämningssystem 
med en utfasning på 5 år. 
 
Kommunstyrelsen ställer sig positiv till socialchef Stellan Lindebergs förslag till 
kommunal organisation för hemsjukvård och rehabilitering och att erforderliga 
kontakter med fackliga organisationer tas i ärendet. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet bordläggs. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 345 DNR:KU/2006.300 
 
Flyktingmottagning 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2007-08-28, § 264, att ge kommunstyrelsens 
ordförande i uppdrag att träffa representanter från länsstyrelsen för diskussion 
kring flyktingavtal. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl föreslår, att ärendet tas upp på det 
extra kommunstyrelsesammanträdet den 6 november. Då ska redovisning finnas 
enligt följande: 
 
- uppföljning/utvärdering av flyktingverksamheten de senaste åren 
- övergripande ekonomisk redovisning 
- kalkyl över mottagande samt finansieringsplan av verksamheten, alternativ 

med och utan ensamkommande barn 
- flyktingorganisationen överförs i en utvecklingsenhet 
- remissvar från utskott och förvaltningar 
- plan över praktikplatser i offentlig/privat verksamhet 
- fadderverksamhet 
- historik 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet tas upp vid kommunstyrelsens extra sammanträde den 6 november. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 346 DNR:KU/2006.446 
 
Behov av boende för asylsökande ensamkommande barn 
 
Socialchef Stellan Lindeberg redovisade sin skrivelse kring mottagande av 
asylsökande ensamkommande barn. 
 

KU § 217 07-08-15 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Socialchef Stellan Lindeberg får i uppdrag att ta fram en ekonomisk kalkyl samt 
att ta ytterligare en diskussion med Individ och Familjeomsorgen kring 
möjligheten att ta emot ensamstående asylsökande barn och ungdomar. Ärendet 
redovisas åter på kommunledningsutskottet i oktober. 
_____ 
 

KU § 254, 07-10-03 
Vid dagens sammanträde lämnar socialchef Stellan Lindeberg en redovisning och 
kalkyl över vad det skulle innebära för Högsby kommun att ta emot 
ensamkommande barn. Migrationsverket anser att man långsiktigt har tillräckligt 
med kommuner för att hantera situationen. Nu är det dock en akut situation och 
behovet är stort i nuläget.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
  
Avtal tecknas med Migrationsverket om mottagande av maximalt fem 
ensamkommande barn.  
 
Kommunchefen får i uppdrag att komplettera med vad ett mottagande ger för 
övergripande ekonomiska effekter för kommunen. 
 
Socialchefen får i uppdrag att ta fram alternativ till boende för barnen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet bordläggs. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         10(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 347   DNR:KF/2006.45 
 
Motion angående kommunfullmäktige på dagtid 
 

KF § 23  06-01-26 
Socialdemokraterna har inlämnat en motion daterad 2006-01-26 angående 
kommunfullmäktige på dagtid. 
 
Efter den politiska strukturförändring som genomfördes årsskiftet 2004-05, har det 
visat sig att närvaron av kommunfullmäktiges ledamöter har minskat dramatiskt. 
Det finns givetvis ett antal olika orsaker till detta, och dessa bör analyseras fram 
för att komma till rätta med närvaron på kommunens högsta beslutande organ. 
 
En ny fyraårig valperiod är nära, med valet av att välja antalet ledamöter i 
kommunfullmäktige. Det har visat sig att nästan samtliga partier har haft svårt att 
besätta sina stolar under denna valperiod, detta bör beaktas i denna analys. 
 
 
Det som idag har framkommit i egna sökta förklaringar är: 
 
- kommunfullmäktiges möten på sena kvällar efter en dags effektiviserat 

arbetsinsats på ordinarie arbete är förkastligt i kvalitetssynpunkt på besluten 
 
- ärenden som kommer till fullmäktige har redan massmedia rapporterat om att 

kommunstyrelsen har tagit beslut i, vilket utgör ett visst ointresse att närvara 
-  ärenden som aldrig kommer till kommunfullmäktige med mera. 
 
Mot bakgrund av detta hemställs i motionen att: 
 
• Utreda möjligheten att hålla kommunfullmäktige på dagtid, lägga över fler 

beslutsärenden på kommunfullmäktige och samtidigt göra fler partier delaktiga 
i besluten som nu beslutas i kommunstyrelsen där dessa inte idag är 
representerade 
 

• Utreda möjligheten att ytterligare effektivisera kostnader för beredning och 
delbeslut av ärenden, som idag passerar i tre steg, före ärendet kommer till 
kommunfullmäktige. Våra tjänstemäns kunskaper bör tas i större anspråk i 
beredningar av ärendena. 
 

• Demokratifrågan i besluten upprätthålls inom kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 347   DNR:KF/2006.45 
 

KU § 49 06-02-08  
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kanslichef Bo Johansson får i uppdrag att ta reda på om det finns andra kommuner 
som har kommunfullmäktige på dagtid samt en kalkyl på vad det skulle kosta. 
 
Ärendet behandlas på nästa kommunledningsutskottssammanträde. 
____ 
 

KU § 235 07-09-05 
Utredning är gjord vad kostnaden är att hålla Kommunfullmäktigesammanträden 
på dagtid. Kalkylen visar på drygt 200 tkr per år.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunfullmäktige sammanträder även fortsättningsvis på kvällstid. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att till kommunstyrelsens septembersammanträde, 
upprätta förslag till svar på övriga punkter i motionen. 
_____ 

 
KS § 318 07-09-25 

Kommunstyrelsens beslut  
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara övriga punkter i motionen till 
kommunstyrelsen i oktober. 
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal  redovisar att kostnadskalkylen, om man 
förlägger kommunfullmäktige på dagtid, uppvisar en kostnadsökning på 
200 000 kronor per år vid konstant antal sammanträden. 
 
En utredning pågår gällande den nuvarande politiska organisationen. En 
första redovisning kommer att ske på kommunstyrelsen den 30:e oktober 
och den slutgiltiga rapporten kommer att lämnas innan årsskiftet. Med 
denna som underlag bör en dialog initieras där frågor kring 
kommunfullmäktiges roll  diskuteras. En av de viktigaste frågorna bör 
vara att tillskapa en tydlig och förankrad rollfördelning mellan de olika 
beslutsnivåerna. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige sammanträder även fortsättningsvis på kvällstid. 
 
Med rapporten om den politiska organisationen som underlag bör en 
dialog initieras där frågor kring kommunfullmäktiges roll diskuteras. En  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         12(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 347   DNR:KF/2006.45 
 
av de viktigaste frågorna bör vara att tillskapa en tydlig och förankrad 
rollfördelning mellan de olika beslutsnivåerna. 
 
Motionen är därmed besvarad. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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KS § 348   DNR: KU/2007.318 
 
Avtal med Kalmar läns Trafik AB angående färdtjänst 
 

KS § 336, 07-09-25 
Yrkande 
 
Kjell Front yrkar att vi måste hantera avtalsfrågan med KLT angående färdtjänst.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att kontakta KLT inför redovisning av 
ärendet på kommunstyrelsen i oktober.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen redovisar ärendet på kommunstyrelsen i december. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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KS § 349   DNR:KU/2007.320 
 
Dike i Fågelfors 
 

KS § 339, 07-09-25 
Nedzad Talovic har blivit kontaktad angående problem med ett dike i Fågelfors. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att undersöka ärendet med tekniska chefen och 
lämna en redovisning på kommunstyrelsens sammanträde i oktober. 
_____ 
 
Tekniska chefen Peter Siilak informerar om att utfallsdiket används som 
avstjälpningsplats för diverse skräp. Skyltar har satts upp att avstjälpning är 
förbjuden.  
 
En utdikning av den markbit som tillhör kommunen kostar 30 tkr. Övrig utdikning 
får markägaren stå för. Fråga ställs om åtgärder måste vidtas för att garantera 
barnens säkerhet. 
 
Kommuntyrelsens beslut 
 
Tekniska chefen Peter Siilak kontaktar utbildningsförvaltningen och undersöker 
om det är aktuellt att vidta åtgärder för att garantera barnens säkerhet och 
återkommer med en kostnadsberäkning. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 350 DNR:KU/2007.278 
 
Ändring av detaljplan för breddning av Morénbacken, Högsby 1:60 
m fl 
 
Detaljplanens huvudsyfte är att tillskapa möjlighet för en breddning av 
Moréns backe. Dessutom tillskapas möjlighet att anlägga en allmän 
parkering samt att möjliggöra nybyggnad av en kombinerad bostads- och  
affärsbyggnad utmed Storgatan. Detaljplanen handläggs med s.k. enkelt 
planförfarande. 
 
Stadsarkitekt Arne Wandin och byggnadsinspektör Johnny Andersson 
redovisar ändring av detaljplan för breddning av Moréns backe.  
 
Ledamöterna diskuterar q-märkningen av en byggnad, möjligheten att 
göra bredare parkeringsplatser, möjligheten att utöka byggrätten samt att 
arbetet borde samordnas med ombyggnaden av Storgatan. 
 
Kommunledningsutskottets förslag  
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att kommunens bedömning är att genomförandet av detaljplanen inte kan 
antas medföra en sådan betydande miljöpåverkan att en miljöbedömning 
med tillhörande miljökonsekvensbeskrivning erfordras samt 
 
att godkänna detaljplanen för samråd enligt Plan och Bygglagen 5 kap 
23§. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
att kommunens bedömning är att genomförandet av detaljplanen inte kan 
antas medföra en sådan betydande miljöpåverkan att en miljöbedömning 
med tillhörande miljökonsekvensbeskrivning erfordras samt 
 
att godkänna detaljplanen för samråd enligt Plan och Bygglagen 5 kap 
23§. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 351   DNR:KU/2006.39 
 
Ändring av detaljplan för Högsby 1:121, 1:157 m fl, området kring Posttorget 
 
Miljö- och Byggnadskontoret har av kommunstyrelsen fått uppdraget att upprätta 
detaljplan för fastigheterna runt Högsby 1:35 vid ICA och Torget i Högsby. Miljö- 
och Byggnadskontoret upprättar grundkarta och kartor för detaljplanen, medan 
Vatten och Samhällsteknik svarar för beskrivningar. 
 
Kartor med förslag till ny detaljplan har tagits fram och presenteras för 
Myndighetsnämnden av stadsarkitekt Arne Wandin. 
 
Myndighetsnämndens beslut 
 

MN § 56 07-09-06 
Myndighetsnämnden beslutar att godkänna informationen.  
_____ 
 
Syftet med detaljplanen är att iordningställa ”Posttorget” samt området i 
anslutning för att möjliggöra en bättre trafikföring, fler parkeringsplatser samt 
utvecklingsmöjligheter för de verksamheter som finns vid torget. 
 
Kommunledningsutskottets förslag  
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att kommunens bedömning är att genomförandet av detaljplanen inte kan antas 
medföra en sådan betydande miljöpåverkan att en miljöbedömning med tillhörande 
miljökonsekvensbeskrivning erfordras samt 
 
Att godkänna detaljplanen för samråd enligt Plan och Bygglagen 5 kap 20§. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Att kommunens bedömning är att genomförandet av detaljplanen inte kan antas 
medföra en sådan betydande miljöpåverkan att en miljöbedömning med tillhörande 
miljökonsekvensbeskrivning erfordras samt 
 
Att godkänna detaljplanen för samråd enligt Plan och Bygglagen 5 kap 20§. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

KS § 352   DNR:KU/2006.39 
 
Transformatorkiosk 
 
Tekniska chefen Peter Siilak informerar om att han förhandlar med Eon om att 
flytta en transformatorkiosk i samband med ombyggnadsarbetena vid Posttorget. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet tas upp på extra kommunstyrelsesammanträdet den 6 november. 
_____ 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 353 DNR:KF/2007.233 
 
Motion angående ”Miljö- och klimatfrågor” 
 
Motion har inlämnats från centerpartiet, folkpartiet, miljöpartiet de gröna och 
moderaterna angående ”Miljö och Klimatfrågor”. 
 
De föreslår att: 
 
• Informationsinsatser genomförs, i första hand till förtroendevalda, för att öka 

kunskapen om klimatförändringar och miljö 
• En klimatstrategi utarbetas för Högsby kommun. Strategin skall bygga på en 

konkret analys av både offentlig och privat påverkan på miljön. Syftet skall 
vara att minimera klimatpåverkan. Arbetet skall kopplas till regionala och 
nationella miljömål. 

• Riskanalys genomförs och beredskapsåtgärder planeras för hot om 
översvämningar, skador på vägar och andra kommunikationssystem, höga 
vattenflöden, skador och överbelastning av va-nät, påverkan på dricksvatten 
mm. 

• Alla möjligheter till extern resursförstärkning i form av kompetens och 
faktiska medel skall nyttjas. Vi inleder redan under 2007 med KLIMP-stöd. 
Exempelvis finns också statligt stöd för energieffektivisering mm tillgängligt 
att söka under 2007-08. 

• Den kommunala energirådgivningen skall intensifieras enligt KF:s tidigare 
beslut. Statliga stöd finns både för kommunal rådgivning samt för stöd till 
konvertering från direktel i bostadshus. 

• Ytterligare insatser skall göras i syfte att konvertera uppvärmningssystem i 
både offentliga och privata byggnader och anläggningar. 

• Miljökrav skall ställas vid offentliga upphandlingar. 
• Högsby kommun skall nyttja miljöbilar. 
• En modern miljöpolicy för kommunanställdas resor och för kommunala 

transporter utarbetas. 
• Kontakter etableras med angränsande kommuner samt med övriga lämpliga 

organ i syfte att optimera de insatser som görs inom ramen för Högsby 
kommuns klimatarbete. 

 
KF § 133 07-06-14 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 

KU § 125 07-10-03 
 
Miljöinspektör Anders Ivansson har lämnat yttrande 2007-07-17 enligt följande: 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 353 DNR:KF/2007.233 
 
Motionens syfte är att sätta fokus på ”Miljö och Klimatfrågorna” i kommunen. 
Som motionärerna mycket riktigt påpekar så finns det ingen sammanhängande bild  
av de klimatpåverkande aktiviteterna i kommunen. Högsby kommun har inte satsat 
på att ta fram de strategiska dokument som många andra kommuner har gjort de  
senaste 10 åren. Det har lett till att det inte finns någon plan för hur utvecklingen 
inom miljöområdet ska påverka kommunen och dess invånare.  
 
Miljökontoret har sedan tidigare ett uppdrag att uppdatera den Agenda 21 som 
antogs 1997, det finns också ett uppdrag att införa ett miljöledningssystem för 
kommunens verksamhet. Båda dessa uppdrag har i samband med att  
 
verksamhetsplanerna för kontorets fastställts varje år prioriterats bort. Under 
hösten 2007 har miljökontoret kunnat, genom ökade intäkter, anställa ytterliggare 
en miljöinspektör, det innebär att det finns resurser för att jobba med de frågor som 
motionärerna pekar på.  
 
De flesta av de punkter som motionärerna pekar på kan lösas genom att en ny 
Agenda 21/Miljöprogram tas fram och att arbetet med miljöledningssystemet 
färdigställs.  
 
I ett miljöledningssystem för kommunens verksamhet ingår att utbilda anställda 
och förtroendevalda i miljökunskap. Likaså konvertering av uppvärmningssystem 
från olja till biobränsle och miljökrav vid upphandling. 
 
De övriga punkterna kan vara en bra grund för arbetet med framtagningen av ett 
kommunalt miljöprogram. I samband med detta bör också en energiplan och 
avfallsplan fastställas. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Hänsyn tas till intentionerna i motionen i det kommande arbetet med 
miljöprogrammet och miljöledningssystemet. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Hänsyn tas till intentionerna i motionen i det kommande arbetet med 
miljöprogrammet och miljöledningssystemet. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 354  DNR:KU/2007.138 
 
Baltic Tangent Logistics (BTL) 

 
KU § 276 07-10-03 

Baltic Tangent projektet som nu är avslutat resulterade i två huvudförslag 
beträffande förbättrade godstransportmöjligheter i Baltic Tangent korridoren och 
anknytning till de stora transportstråken i Skandinavien och Baltikum/Ryssland:  
 
1. Eliminering av ett antal specificerade flaskhalsar  
2. Skapandet av effektiva logistiklösningar i BT korridoren genom ett system av 
logistik center/kombiterminaler i utpekade lokaliseringar.  
 
Vidare föreslogs att förslag till konkretiseringar i form av investeringslösningar för 
eliminering av flaskhalsar och etableringar av logistikcentra – borde utvecklas i ett 
nytt projekt. 
 
Det efterhörs om kommunen är intresserad av att fortsätta arbetet med Baltic 
Tangent Logistics. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2007-06-05, § 205, att ställa sig bakom en 
intresseanmälan till projektet ”Baltic Tangent II”.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Högsby kommun är fortfarande intresserad av deltagande i projektet ”Baltic 
Tangent Logistic”. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Högsby kommun är fortfarande intresserad av deltagande i projektet ”Baltic 
Tangent Logistic” och avvaktar Lars Öhrmans besök i ärendet. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         21(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 355  DNR:KU/2006.185 
 
Tjänstemannaorganisationen 
 
Kommunchef Joakim Malmdal informerar att arbetet med tjänstemanna-
organisationen pågår. Avstämning har skett utifrån enkätsvar som har presenterats 
för kommunledningsutskottet och förvaltningscheferna. Gemensamt möte har 
genomförts med förvaltningschefer och kommunledningsutskott angående 
organisationsöversynen och frågeställningar såsom: Vad behövs för kompetens 
som saknas idag? Vilka områden prioriteras idag? Skapa verktyg för politiken 
angående resursfördelning. Besluten ska vara tydliga så att tjänstemännen kan 
återkoppla till politiken. Viktigt är att skapa mätbara verksamhetsmål samt 
effektiva uppföljningsinstrument. 
 
Återbesättning kommer att ske av två tjänster på ekonomi- och personalsidan. 
En tredje funktion behövs som håller ihop projekten och som har kunskap i 
projekthantering. Finansiering finns för ekonomi och personal. 
Projektkoordinatorn som är en projekttjänst under två år finansieras av 
projektmedel, dvs. externa medel kombinerat med kommunala resurser.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefens rapport godkännes. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att rekrytera personal till ekonomi, personal och 
projektfunktionerna genom annonsering. 
 
Tjänstemannaorganisationen tas upp på nytt vid kommunstyrelsens extra 
sammanträde den 6 november. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 356  DNR:KF/2007.322 
 
Avsägelse från uppdrag som ledamot och vice ordförande i 
utbildningsutskottet, samt fyllnadsval 
 
Andreas Furuskog, (s), avsäger sig sitt uppdrag som ledamot och vice ordförande i 
utbildningsutskottet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Till ny ledamot och vice ordförande i utbildningsutskottet utses Magnus 
Gabrielsson(s)  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 357 DNR:KU/2007.310 
 
Avtal om fastighetsreglering, Graneby 1:36 m fl 
 

KU § 262 07-10-03 
 
Ägarna till fastigheten Graneby 1:36, Ruda önskar få köpa delar av kommunens 
fastigheter Graneby 1:22 och Graneby 1:40.  
 
Ett förslag till avtal är upprättat där kommunen upplåter och försäljer ett område 
om cirka 200 kvm avsett att överföras till Graneby 1:36.  
 
Köparna betalar för den överförda marken 1 180 kronor. Köpeskillingen erlägges 
på tillträdesdagen. 
 
Tillträde till området sker när kommunstyrelsen beslutat i denna fråga. 
 
Kommunledningsutskottet förslag 
 
Kommunen försäljer ett område om cirka 200 kvm från fastigheterna Graneby 
1:22 och Graneby 1:40 för att överföras till fastigheten Graneby 1:40. 
 
Upprättat avtal om fastighetsreglering godkännes. 
 
Markupplåtelseavtal, avseende Graneby 1:40, daterat 2007-03-20 upphävs. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunen försäljer ett område om cirka 200 kvm från fastigheterna Graneby 
1:22 och Graneby 1:40 för att överföras till fastigheten Graneby 1:40. 
 
Upprättat avtal om fastighetsreglering godkännes. 
 
Markupplåtelseavtal, avseende Graneby 1:40, daterat 2007-03-20 upphävs. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 358 DNR:KU/2006.52 
 
Bolagsordning och ägardirektiv för Högsby Bostads AB 
 

KU § 59  06-02-08 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Bolagsordningen för Högsby Bostads AB ses över på 
kommunstyrelsens extra sammanträde den 20 februari 2006. 
_____ 
 
Vid kommunledningsutskottets sammanträde 2006-02-08 beslutades att 
bolagsordningen för Högsby Bostasds AB ses över på 
kommunstyrelsens extra sammanträde den 20 februari 2006. 
 
För närvarande pågår en översyn av bolagsordningen för Högsby 
Bostads AB. Jämförelse sker med våra grannkommuner. 
 
Innan kommunstyrelsen behandlar ärendet skall ett dokument upprättas 
som tydligt visar på skillnaden mellan de olika bolagsordningarna. 
 

KS § 57  06-02-20 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet presenteras på nästa kommunstyrelsesammanträde. 
_____ 
 

 Ledamoten Birger Svanström yrkar att vid översynen följer man 
Mönsterås Bostäder AB:s bolagsordning. 

 
KU § 79 06-03-08 

Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och kanslichef Bo 
Johansson får i uppdrag att tillsammans med Högsby Bostads AB:s VD 
Mats Adelgren ta fram förslag på reviderad bolagsordning för Högsby 
Bostads AB. 
 
Vid översynen följs Mönsterås Bostäder AB:s bolagsordning samt 
normalstadgar för liknande verksamhet. 
_____ 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisade utkast till bolagspolicy för 
Högsby kommun, bolagsordning samt ägardirektiv avseende Högsby 
Bostads AB. Förslagen har även delgivits ledningen i HBAB.  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 358 DNR:KU/2006.52 
 

KU § 136 07-05-02 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Anders Svensson får i uppdrag att begära in synpunkter från 
bolagsledningen till kommunledningsutskottet den 10 maj 
_____ 
 

KS § 275 07-08-28 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna reviderad bolagsordning, bolagspolicy samt ägardirektiv för 
Högsby Bostads AB. 
 

KF § 166 07-09-20 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ärendet återremitteras. 
_____ 
 
Patrik Köhler föreslår att en beloppsgräns om 7 mkr skrivs in i ägardirektiven 
gällande vilken nivå som bolaget själva får köpa/sälja fastigheter för. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
En beloppsgräns om 7 mkr skrivs in i ägardirektiven gällande vilken nivå som 
bolaget själva får köpa/sälja fastigheter för. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
En beloppsgräns om 7 mkr skrivs in i ägardirektiven gällande vilken nivå som 
bolaget själva får köpa/sälja fastigheter för. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 359 DNR:KU/2007.265 
 
Fastställande av övergripande miljömål 
 

KU § 266 07-10-03 
Miljöinspektör Anders Ivansson har upprättat förslag till fastställande av 
övergripande miljömål avseende: 
 
A. Avfallshantering 
B. Transporter 
C. Energiförbrukning 
D. Pappersförbrukning 
E. Utsläpp till vatten 
F. Upphandling 
G. Opinion 
 
Anna Göthberg redovisar förslag till övergripande miljömål.  
 
Patrik Köhler efterlyser chefsgruppens förslag till detaljerade miljömål. 
 
Synpunkter på justeringar av förslaget, framkommer efter diskussion i 
kommunledningsutskottet. 
 
Kommunledningsutskottet förslag  
 
Förslag till övergripande miljömål justeras enligt föreslagna ändringar.  
 
I övrigt godkännes förslaget.  
 
Ge kommunchefen i uppdrag att en återkoppling sker avseende chefsgruppens 
förslag till detaljerade miljömål.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Förslaget godkännes. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att se till att en återkoppling sker avseende 
chefsgruppens förslag till detaljerade miljömål.  
_____ 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 360   DNR:KU/2007.294 
 
Reviderad förbundsordning för Regionförbundet i Kalmar län 
 

KU § 267 07-10-03 
Regionförbundet i Kalmar län har översänt en reviderad förbundsordning för 
godkännande. 
 
Kommunledningsutskottets förslag  
 
Den reviderade förbundsordningen godkännes. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Den reviderade förbundsordningen godkännes. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 361   DNR:KU/2007.273 
 
Yttrande över ”Handlingsprogram för räddningstjänst och förebyggande 
verksamhet i Mönsterås kommun” 
 

KU § 269 07-10-03 
Mönsterås kommun har för yttrande översänt rubricerade handlingsprogram. 
 
Beredskapssamordnare Marianne Norberg föreslår i sitt yttrande, att kommunen 
inte har något att erinra mot handlingsprogrammet. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Högsby kommun har inga erinringar mot handlingsprogrammet. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Högsby kommun har inga erinringar mot handlingsprogrammet. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 362   DNR:KU/2007.36 
 
Ekonomisk redovisning 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar delårsrapport september 2007.Tekniska 
verksamheten uppvisar ett underskott om 700 tkr. Sociala verksamheten ett 
underskott om 4,3 mkr. Kommunledningsförvaltningen ett nolllresultat samt barn- 
och utbildningsförvaltningen ett överskott om 1,9 mkr. Totalt uppvisar kommunen 
en prognos på -1,4 mkr. Skillnaden mellan delårsbokslutet i augusti är utökade 
pensionskostnader på ca 2 mkr på grund av ökad pensionsskuld. Anledningen till 
detta är nya antaganden om medellivslängden. 
 
Kommunchefen meddelar att han tillsammans med förvaltningscheferna, håller på 
med en resursfördelningsplan som kommer att redovisas för 
kommunledningsutskottet. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporten godkännes. 
 
Resursfördelningsplanen redovisas för kommunledningsutskottet. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att analysera möjligheter att komma tillrätta med det 
prognostiserade underskottet till kommunstyrelsens extra sammanträde den 6 
november. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 363   DNR: KF/2007.244 
 
Delårsrapport Högsby Bostads AB 
 
Högsby Bostads AB har översänt sin delårsrapport för verksamhetsperioden 2007-
01-01—2007-08-31. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Delårsrapporten för Högsby Bostads AB för verksamhetsperioden 2007-01-01—
2007-08-31 godkännes. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 364   DNR:KF/2007.58 
 
Budget 2008 
 
• Ett av målen i budget 2008, under socialförvaltningen, lyder: ”Andelen 

ekologiska varor i kommunens kök skall på sikt vara tjugofem procent av 
det ekonomiska värdet.” 
 

 
• Överförmyndarnämnden har beslutat 2007-10-11, § 18, att ansöka hos 

kommunstyrelsen om ett tilläggsanslag för 2008 motsvarande 100 000 
kronor med anledning av ökning av antalet ärenden och lagändringen i FB 
12:16 om beloppsgränsen för inkomst. 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchef Joakim Malmdal får i uppdrag att anpassa skrivningen i målet om 
ekologiska varor så att det även ska innefatta miljöaspekten. Ärendet tas upp vid 
extra KS den 6 november. 
 
Överförmyndarnämndens anhållan om tilläggsanslag avslås. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 365   DNR:KF/2007.58 
 
Skattesats 2008 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att under förutsättning att 
kommunfullmäktige beslutar att överta hemsjukvården från landstinget görs ett 
tillägg på skattesatsen med 26 öre för skatteväxling mellan Kalmar läns landsting 
och Högsby kommun. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att överta hemsjukvården från 
landstinget görs ett tillägg på skattesatsen med 26 öre för skatteväxling mellan 
Kalmar läns landsting och Högsby kommun. 
 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 366  DNR: SU/2007.38 
 
Äskande om budgettillskott avseende innevarande år 

 
SU § 70 07-10-03 

Socialförvaltningen har tagit fram bokslut för årets två tertialer samt lämnat 
prognos på ett helårsresultat. 
 
Årsprognosen vittnar om ett underskott på ca 4,3 miljoner kronor. 
Ekonomikontoret är dock inte överens med socialförvaltningen utan tror att 
underskottet blir ca 3,5 miljoner kronor. Skillnaden beror på att ekonomikontoret 
räknar med att kommunen får in ersättningar ifrån Migrationsverket för extra 
ordinära kostnader som kommunen haft för vissa flyktingar motsvarande 800 tkr. 
Socialförvaltningen delar inte denna bedömning utan anser att denna fordran är 
ytterst osäker. 
 
Orsaken till socialtjänstens underskott står att finna i en ej ännu genomförd 
besparing på 2 miljoner i äldreomsorgen samt indragna merkostnadsersättningar 
för plussjobben på 750 tkr. Resterande förlust är att hänföra till individ- och 
familjeomsorgen som bland annat haft obudgeterade missbruksplaceringar under 
året.  
 
Socialutskottets beslut 
 
Socialutskottet beslutar att be kommunstyrelsen uppmärksamma förhållandet att 
utskottet inte kommer klara beslutade budgetmål under året och hemställer därför 
om en tilläggsbudget för att klara dessa. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Socialutskottets information läggs med beaktande till handlingarna. 
Ansökan om tilläggsanslag avslås. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         34(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 367 DNR:UU/2007.22 
 
Lärarlyftet 
 

UU § 48 07-09-12 
Lärarlyftet är en stor nationell fortbildningsinsats för lärare. Den ska höja lärarnas 
kompetens i syfte att öka elevers måluppfyllelse. Lärare behåller 80% av sin lön 
under tiden de studerar. Staten står för 70% och huvudmannen för 30% av den lön 
läraren får under tjänstledigheten. Staten står för utbildningskostnaderna. 
Högskolor och universitet får i uppdrag att anordna fortbildning inom prioriterade 
områden. Skolhuvudmannen anmäler de lärare som huvudmannen ansöker om 
statsbidrag för. Skolverket fastställer årligen en bidragsram för varje 
skolhuvudman. För hösten 2007 är bidragsramen för Högsby kommun 66 
högskolepoäng. Detta motsvarar drygt ett års heltidsstudier.  
Kommunens kostnader för denna fortbildningsinsats blir 200 000 kronor per år 
om den utnyttjas fullt ut.  
 
Utbildningsutskottets förslag 
 
Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att Högsby kommun erbjuder 
fortbildning för lärare enligt villkoren i lärarlyftet till en beräknad maximal 
lönekostnad på 200 000 kronor per år. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Högsby kommun erbjuder fortbildning för lärare enligt villkoren i lärarlyftet till 
en beräknad maximal lönekostnad på 200 000 kronor per år. Kostnaden tas inom 
utbildningsförvaltningens budgetram. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         35(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 368   DNR:UU/2007.24 
 
SFI, Svenska för invandrare 
 

UU § 50 07-09-12 
Antalet sökande till SFI har ökat under hösten. Det är nu knappt 50 elever som har 
rätt att delta. Cirka 20 av dessa är nyinflyttade personer. För att fullgöra denna 
utbildning krävs en utökning med 120 000 kronor för HUC. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
 
Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att skjuta till de medel som behövs 
för att bedriva SFI. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ansökan om tilläggsanslag avslås. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen får finansiera SFI-verksamheten inom sin 
budgetram. 
_____ 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         36(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 369  DNR:UU/2007.14 
 
Barnomsorgspeng 
 

UU § 55 07-10-10   
Skolchefen har på uppdrag utarbetat ett förslag till barnomsorgspeng. Förslaget 
omfattar barn mellan ett och fem år. Barnomsorgspengen gäller barn som är 
folkbokförda i Högsby kommun. Barn som är folkbokförda i Högsby kommun ska 
erhålla plats före barn från andra kommuner. En sammanfattning av lagtext som 
reglerar tillstånd att driva en förskola yrkesmässigt är framtagen till den instans i 
kommunen som beviljar tillstånd. Ett informationsmaterial är framtaget till 
föräldrar och ett till utförare. 
 
Uträkningen av barnomsorgspengen föreslås utgå ifrån föregående års bokslut. 
Kostnader som avser förvaltningen samt 10% av kostnaden för skolledning  
medräknas inte med anledning av att förvaltningen har samma ansvar för enskilda 
verksamheter som för kommunala och att skolledningen har vissa uppdrag 
gentemot enskilda verksamheter. 
 
Förslaget omfattar inte natt eller helgomsorg. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
 
Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att införa barnomsorgspeng enligt 
skolchefens förslag. Beslut om tillstånd tas av kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Barnomsorgspeng införs enligt skolchefens förslag. Beslut om tillstånd tas av 
kommunstyrelsen. 
 
Reservation 
 
Diana Bergeskans, Andreas Furuskog, Nedzad Talovic, Folke Karlsson och 
Johanna Klangh-Gustafsson reserverar sig mot beslutet. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 370 DNR:KU/2007.246 
 
Information om kommunens skogar 
 

KS § 311 07-09-25 
Joakim Gustafsson, SÖDRA, redovisade nuläget för kommunens skogar. Det har 
varit tre tuffa år med stormar och barkborreangrepp. Kjell Front ställer frågan 
kring vilka netto- och bruttoöverskott som skogen har givit de sista åren. Kan 
kommunen öka avverkningen under en kortare period utan att skada den 
långsiktiga avkastningsnivån.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att tillsammans med Joakim Gustafsson från Södra 
Skogsägarna ta fram kalkyler över framtida avkastningsnivåer för kommunens 
skogar.  
 
Redovisningen skall ske på kommunstyrelsen i oktober. 
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal informerar att han tillsammans med Södra ser över 
arealer och värdering av kommunens skogar. Han återkommer med ytterligare 
rapport. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporten godkännes. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  



HÖGSBY KOMMUN Protokoll                                                                         38(47) 
Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 371  DNR:KU/2007.227 
 
Ansökan om fortsatt ekonomiskt stöd, Mittpunkt 
 
Näringslivsorganisationen Mittpunkt ansöker, i skrivelse daterad 2007-
06-10, om fortsatt stöd för innevarande år i form av medfinansiering med 
ett belopp på 40 000 kronor. 
 

KU § 214 07-08-15 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att undersöka om medel finns att disponera 
och redovisa det till kommunstyrelsens sammanträde. 
_____ 
 

KS § 279, 07-08-28 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet tas upp i kommunstyrelsen i september då ingen redogörelse för 
huruvida kommunala medel finns tillgängliga redovisades vid mötet. 
_____ 
 

KS § 328 07-09-25 
Yrkande 
 
Brigitte Kühne yrkar att Mittpunkt skall inkomma med ett utkast till budget och 
verksamhetsplan för nästkommande verksamhetsår. I denna skall klart framgå hur 
stor finansiering som förväntas från Högsby kommun.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Brigitte Kühnes yrkande bifalles. 
 
Mittpunkt skall inkomma med en redovisning av innevarande års budget och 
ekonomi samt verksamhet samt ett utkast till budget och verksamhetsplan för 
nästkommande verksamhetsår. I denna skall klart framgå hur stor finansiering som 
förväntas från Högsby kommun under 2008. Materialet skall redovisas på 
kommunstyrelsen i oktober.  
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar det ekonomiska underlaget från 
Mittpunkt. Mittpunkt anhåller om ett bidrag på 40 tkr.  
 
Det redovisade ekonomiska underlaget för innevarande år är bristfälligt och 
underlag för kommande år saknas. 
 
Diana Bergeskans anser att Mittpunkts arbete är värdefullt och föreslår att 
kommunstyrelsen bifaller ansökan om 40 tkr.  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 371  DNR:KU/2007.227 
 
Folke Karlsson med instämmande av Kjell Front och Patrik Köhler yrkar avslag. 
 
Ewa Engdahl meddelar att det finns möjlighet att medfinansiera det lokala 
utvecklingscentrat med insatser i form av arbete och andra befintliga resurser.  
 
Det uppkomna ekonomiska läget i Högsby kommun medger inga kontanta stöd. 
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Mittpunkts verksamhet som LUC medfinansieras med 50 000 kronor ”in natura”. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 372    DNR: KU/2007.18 
 
Redovisning av delegationsbeslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunledningsutskottets protokoll från sammanträde 2007-10-03, §§ 247-249, 
253, 260-261, 263. 265, 268, 270-273, 275, 277, läggs till handlingarna. 
 
Socialutskottets protokoll från sammanträde 2007-09-05, §§ 63-66, 68-69, 71, 
läggs till handlingarna. 
 
Utbildningsutskottets protokoll från sammanträden 2007-09-12 och 2007-10—10 
§§ 45-47, 49, 51-54, 56, läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl enligt 
förteckning daterad 2007-10-22, läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunchef Joakim Malmdal enligt förteckning 
daterad 2007-10-22, läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av tekniska chefen Peter Siilak enligt förteckningar 
daterade 2007-08-29, läggs till handlingarna. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 373   DNR:KU/2007.34 
 
Näringslivsfrågor 
 
Kommunchef Joakim Malmdal rapporterar angående en intressent till 
Allgunnenområdet.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar de näringslivskontakter 
som förts under senaste månaden. Hon redovisar även kontakter från Kinaresan. 
Bland annat är ett internationellt besök i Högsby inplanerat. 
 
Ordföranden har även varit i kontakt med en representant för nationellt 
turistföretag. 
 
Samtal har även förts med högskolan i Kalmar angående kopplingar mellan 
näringsliv och högskola. 
 
En regional utvärdering av Kinaresan kommer att genomföras i Högsby. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporterna godkännes. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 374   DNR:KU/2007.18 
 
Redovisning av byggnationer i kommunal regi 
 
Byggnationen av biblioteket följer planen. 
 
Konstgräsplanen blir klar först nästa höst. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporten godkännes. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 375    DNR: KU/2007.41 
 

KS § 332 07-09-25  
Utvecklingsstrategi Mitt i Småland 
 
Ett utkast till utvecklingsstrategi för Leaderområdet Mitt i Småland presenteras. 
 
Kommunstyrelsen beslut 
 
Utkastet till utvecklingsstrategin Mitt i Småland godkännes. 
_____ 
 
Tuva Bojstedt föreslår i skrivelse 2007-10-30 att kommunstyrelsen 
 
- godkänner strategin för det fortsatta arbetet med att bilda Leaderområdet Mitt i 

Småland, och gärna lägger till önskemålet om förstärkt ungdomsperspektiv i 
det fortsatta arbetet med strategin. 

- till interimstyrelsen utser Stefan Karlsson, Drageryd. 
- avsätter 50 000 kronor för att finansiera starten av Leaderområdet. Beloppet 

avräknas sedan från kommunens driftbidrag till LAG. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att 
 
- godkänna utkastet till strategi som underlag för det fortsatta arbetet med att 

bilda Leaderområdet Mitt i Småland 
- förstärka ungdomsperspektivet i det fortsatta arbetet med strategin 
- utse Stefan Karlsson, Drageryd till ledamot i interimstyrelsen för Mitt i 

Småland 
- avsätta 50 000 kronor ur medfinansieringspotten för att finansiera starten av 

Leaderområdet. Beloppet avräknas sedan från kommunens kommande 
driftbidrag till LAG Mitt i Småland 

 
 
_____ 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 376  DNR: KU/2007.19 
 
Redovisning av politiska uppdrag 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl informerar om att företrädare för 
Regionförbundet och Kalmar kommun diskuterar om att Kalmar län skulle kunna 
bli europeisk kulturhuvudstad. Länets kommuner kommer att få ta ställning till 
frågan under våren 2008. 
 
Vid ett möte med Regionförbundet diskuterades hamnstrategi. Oskarshamns hamn 
är inte i dagsläget utpekad som en nationellt strategisk hamn vilket innebär att 
länet saknar strategisk hamn. 
 
Länsstyrelsen har arbetat fram en plan för krishantering (Krisam). Nu återstår att 
införa detta i länets kommuner. 
 
Ledamoten Diana Bergeskans har deltagit i kommunens älgjakt som föregicks av 
ett seminarium om hur man kan arbeta med inflyttning till kommunen.  
 
Ledamoten Andreas Furuskog informerar om invigningen av Fanerdun i Kalmar. 
 
Ledamoten Kjell Front meddelar att mötet med Alsteråns vattenvårdsförbund sker 
den 29 november kl 09.00 i kommunhuset. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporterna godkännes. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 377  
 
Delgivningar DNR:KU/2007.314 
 
1. Protokoll från Emåförbundet. 
2. Extra nyhetsbrev SmåKom. 
3. SmåKoms Höstkonferens. 
4. Tack från Älgjaktsseminariet. 
5. Tack från Regionförbundet. 
6. Infrastruktur remissvar 071016-slutligt. 
7. Infrastruktur remissvar 071016-missiv. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
 
Deltagare i SmåKoms höstkonferens utses vid kommunstyrelsens extra 
sammanträde den 6 november. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 378 DNR: KU/2005.245 
 
Handeln i Fagerhult 
 
Ledamoten Kjell Front vill ha besked i ärendet angående handeln i 
Fagerhult till kommunstyrelsens sammanträde den 6 november. 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen   
Sammanträdesdatum 2007-10-30 
 

 
KS § 379 
 
Extra kommunstyrelsesammanträde 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl föreslår ett extra 
kommunstyrelsesammanträde den 6 november 2007 kl 09.00. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen sammanträder den 6 november 2007 kl 09.00. 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
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